
Z pracy Zarządu Oddziału
Zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w Bydgoszczy
W dniu 7 grudnia 2015 roku odbyło się zebranie Prezydium Stowarzyszenia Geodetów Polskich w
Bydgoszczy. Prezes Bolesław Krystowczyk otwierając spotkanie powitał przybyłych z prezesem SGP w
Toruniu Bolesławem Cieszyńskim i Emilią Krajewską, która czuwać będzie nad poprawnością literacko-
językową  jubileuszowej  publikacji.  Przedstawiając  proponowany  porządek  obrad  podkreślił,  że  do
określenia pozostają najistotniejsze kwestie związane z rocznicą powołania oddziału wojewódzkiego
SGP w Bydgoszczy oraz przeprowadzenie forum biznesowego geodetów regionu. 

Kazimierz Ritter, Stanisław Barłóg, Stefan Ciesielski;                                                                                                                                  Hieronim Czarnowski

W  zebraniu  uczestniczyli: Henryk  Siuda, Bolesław  Krystowczyk,  Jarosław  Kaszewski,  Jacek  Gezela,  Jerzy
Chylewski, Robert Cieszyński, Maciej Lewandowska, Ryszard Krzyżanowski, Stefan Ciesielski, Romuald Gill,
Sławomir Wnuk, Jerzy Szwankowski, Bolesław Cieszyński, Stanisław Górnikiewicz, Wojciech Stippa, Wojciech
Gulewicz, Stanisław Barłóg, Hieronim Czarnowski, Emilia Krajewska, Stanisław Marcin Wiliński, Kazimierz
Ritter, Bernard Rinc.

Jerzy Szwankowski;                                                                                                                         Emilia Krajewska

Jubileusz siedemdziesięciolecia SGP na Pomorzu i Kujawach
Prezes Bolesław Krystowczyk przedstawił obecnym panią Emilię Krajewską, której została powierzona



opieka nad materiałami przygotowywanymi do jubileuszowej publikacji, a także wprowadzenie do nich
niezbędnych  „poprawek  literacko-językowych”. Dziękując  za  możliwość  spotkania  się  z  autorami
artykułów składających  się  na  publikację  Emilia  Krajewska  zwróciła  uwagę  na  upływający czas  i
konieczność  zebrania  wszystkich  tekstów  i  materiału  ilustracyjnego  do  końca  stycznia  2016  roku.
Wystąpienie kończyło się zaproszeniem współautorów publikacji „do wzięcia się do roboty”.

Prezes Bolesław Krystowczyk otwierający obrady, Henryk Siuda, Maciej Lewandowski, Hieronim Czarnowski;                       Prezes Bolesław Cieszyński

Zamysł świętowania jubileuszu siedemdziesięciolecia Stowarzyszenia Geodetów Polskich  na Pomorzu
i Kujawach sprawia organizatorom pewien kłopot formalny, powodowany zmianami w nazewnictwie
administracyjnym tego terytorium. Z województwa bydgoskiego w roku 1975 wyodrębniono trzy nowe
obszary administracyjne, nazwane województwami: bydgoskim, toruńskim, włocławskim. Porządek ten
wpłynął także na zmiany w strukturze organizacyjnej Stowarzyszenia, co objawiło się w powołaniu,
przed trzydziestu sześciu laty, oddziałów SGP we Włocławku i w Toruniu. 

Wiceprezes Henryk Siuda;                                                    Stanisław Górnikiewicz, Jarosław Kaszewski

Po upływie pewnego czasu oddział we Włocławku zaniechał odrębnej od Bydgoszczy działalności i
stanowi teraz bardzo prężnie działające koło. W Toruniu oddział prowadzi samodzielną działalność i dał
temu wyraz w świętowaniu, w roku 2014, jubileuszu trzydziestopięciolecia swej aktywności.
Mając na uwadze zachodzące w naszym regionie zmiany formalne i faktyczne zaproponowano, aby
obchodom nadać tytuł (roboczy) „Jubileusz siedemdziesięciolecia geodezji i Stowarzyszenia Geodetów



Polskich na Pomorzu i Kujawach”. Trwałym śladem zamierzonego wydarzenia ma być opracowanie, w
którym wielu uczestników życia stowarzyszeniowego na Pomorzu i Kujawach przedstawi własną ocenę
dokonań naszej Organizacji, na wielu polach aktywności, także zawodowej.

Robert Cieszyński;                                                                                                                      Bolesław Krystowczyk objaśnia przebieg uroczystości jubileuszowych        

W trakcie wymiany zdań rozważano miejsce, jakie w obchodach jubileuszu oraz publikacji książkowej
winno przeznaczyć się na zaakcentowanie samodzielnej działalności oddziału toruńskiego, ale także
włocławskiego. Nie podjęto wiążących ustaleń, pozostawiając podjęcie ostatecznego rozstrzygnięcia na
czas po uzyskaniu materiałów do publikacji. 

Romuald Gill;                                                                                           Ryszard Krzyżanowski, Bolesław Cieszyński

Ze  strony  prezesa  oddziału  toruńskiego  Stowarzyszenia  Bolesława  Cieszyńskiego  padła  deklaracja
przygotowania  materiałów,  które  wzbogacą  publikację  jubileuszową.  Dodał  on,  że  samodzielna
działalność toruńskich geodetów trwała połowę czasu wyznaczającego jubileusz działalności geodetów
na Pomorzu i Kujawach i stąd wspólnych działań jest nie mniej, niż tych podejmowanych oddzielnie.
„Dlatego  w  pełni  odczuwamy  potrzebę  wspólnego,  w  pełni  połączonego  świętowania  jubileuszu



siedemdziesięciolecia geodezji na Pomorzu i Kujawach”.

Jerzy Szwankowski, Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski, Bolesław Cieszyński, Stanisław Górnikiewicz, Jarosław Kaszewski

Prezes Bolesław Krystowczyk przypomniał, że obchody jubileuszowe mają odbyć się w dniach od 2 do
4 września 2016 roku. Taki termin wynika z organizowania w przyszłym roku podobnych wydarzeń,
jak nasze, przez kilka oddziałów Stowarzyszenia. „Chcieliśmy świętować nasz jubileusz w czerwcu, ale
wtedy  będą  spotkania  w  Gdańsku  i  Wrocławiu,  gdzie  powinna  być  reprezentacja  bydgoskich
geodetów”. Miejscem naszych uroczystości oficjalnych, które rozpoczną się o godzinie 11.00 w dniu 2
września  2016  roku,  będzie  sala  konferencyjna  Urzędu  Wojewódzkiego  w  Bydgoszczy  przy  ul.
Jagiellońskiej 3. 

Sławomir Wnuk;                                                                                                   Kazimierz Ritter

W tej części uroczystości przewiduje się sesję popularno-naukową na temat współczesnej geodezji. Na



temat  geodezji  wyższej  „po  co  ona  jest”?  mówić  będzie  prof.  Marcin  Barlik;  elementy  geodezji
praktycznej  przedstawi  prof.  Edward  Kujawski;  problemy  fotogrametrii  współczesnej  przedstawi
Ryszard Preuss; możliwości geodezji inżynieryjnej zaprezentuje Bolesław Krystowczyk.  

Wojciech Gulewicz;                                                                                                                Maciej Lewandowski, Sławomir Wnuk

W bogatym programie tej uroczystości będzie też uhonorowanie osób odznaczeniami państwowymi i
organizacyjnymi. Kandydatury do wyróżnienia odznaczeniami stowarzyszeniowymi przygotuje Stefan
Ciesielski. Przewiduje się wystąpienie do Prezydenta Bydgoszczy i Wojewody Kujawsko-Pomorskiego
o odznaczenia dla osób zasłużonych w pracy na rzecz Stowarzyszenia i środowiska zawodowego. 

Jarosław Kaszewski;                                                                                                   Bernard Rinc

Druga część jubileuszowego spotkania, na które zapraszał Bolesław Krystowczyk, będzie mieć charakter
regionalnego zjazdu geodetów Pomorza i Kujaw. Wskazano dwa miejsca na to spotkanie: Pieczyska i
Funkę nad Jeziorem Charzykowskim.



Uroczyste spotkanie grudniowe
Wiceprezes  Henryk Siuda  przypomniał, że doroczne uroczyste spotkanie, połączone z łamaniem się
opłatkiem jest  przygotowywane na osiemnastego grudnia br.  Miejscem spotkania będzie restauracja
„Telimena” przy ulicy Jagiellońskiej 15 w Bydgoszczy. Zainteresowanie udziałem w uroczystości jest
znaczne i sięga już osiemdziesięciu osób.

Wojciech Stippa;                                                                                                         Stanisław Barłóg, Wojciech Gulewicz                        

Forum biznesu geodetów województwa kujawsko-pomorskiego
Drugie Forum biznesu geodetów, przewidziane na 1 lutego 2016 roku, jak dotąd, nie budzi większego
zainteresowania i dlatego w jego programie znajdzie się czas na szkolenie. Spotkanie biznesowe zostało
pomyślane jako możliwość organizowania się małych firm geodezyjnych w strukturę pozwalającą na
uczestniczenie w procesie  ubiegania się o duże zadanie,  które jest  przygotowywane przez Związek
Powiatów Województwa Kujawsko-Pomorskiego oraz Główny Urząd Geodezji i Kartografii.

Robert Cieszyński, Bolesław Krystowczyk, Henryk Siuda

Przeprowadzenie przetargu może nastąpić w połowie 2016 roku. Całe zadanie, przygotowywane przez



poszczególne  powiaty,  będzie  podzielone  na  części,  umożliwiające  ich  realizację  przez  mniejsze
jednostki wykonawcze.  Robert Cieszyński wojewódzki inspektor nadzoru geodezyjnego przypomniał,
że miejscowi geodeci nie angażowali się w wykonanie modernizacji ewidencji gruntów i budynków, nie
stawali nawet do przetargu na te prace, bo bali się sięgać po informatyczne narzędzia umożliwiające
wykonywanie zadań. Dla administracji geodezyjnej województwa jest to przykre doświadczenie, tym
bardziej, że niektórzy geodeci podjęli się wykonania modernizacji egib jako podwykonawcy firm spoza
województwa kujawsko-pomorskiego i zarabiali połowę wynagrodzenia umownego, płaconego przez
Związek Powiatów.

Podczas wymiany zdań: Ryszard Krzyżanowski, Bolesław Cieszyński, Stanisław Górnikiewicz, Jarosław Kaszewski, Wojciech Gulewicz, Wojciech Stippa, Kazimierz Ritter, Bolesław Krystowczyk

Odnosząc się  do częstych narzekań geodetów na niskie  ceny za  prace  geodezyjne  i  kartograficzne
Robert Cieszyński uznał, że są one kształtowane przez rynek, na który wpływ mają przede wszystkim
zainteresowani geodeci, a dopiero w drugiej kolejności inwestorzy instytucjonalni. Warto wiedzieć, że
zadania przygotowywane przez Związek Powiatów na najbliższe lata będą kalkulowane na poziomie,
który winien zadowolić wykonawców. Ważne, aby geodeci regionu kujawsko-pomorskiego zechcieli
sięgnąć po nie. 

Jerzy Szwankowski, Jerzy Chylewski, Ryszard Krzyżanowski, Bolesław Cieszyńskie

Pierwsza transza zamierzonych zadań, realizowana z pieniędzy Regionalnego Programu Operacyjnego
ma wartość około czterdziestu milionów złotych. Trzeba się liczyć ze znacznym naporem na uzyskanie
zleceń przez duże firmy. Administracja może tylko zachęcać miejscowe firmy do starań o uzyskanie
zleceń. Drogą ułatwiającą takie działanie jest skupianie się wykonawców w konsorcjach zadaniowych.
Warto uczestniczyć w nowej ofercie, bo są tam do wzięcia znaczne pieniądze, a ponadto wykonując te
zadania  „wchodzimy  jako  wykonawcy  w  nowy  wymiar  (tworzenie  baz  danych  przestrzennych)



geodezji”.  Inspektor  Cieszyński  dodał też, że  „z oprogramowaniem do tworzenia bazy danych GESUT
geodeci  powinni  się  zapoznać,  oswoić  i  przełamać  opory  wobec  nowego”.  Zatem  „pozostaje
zorganizować się i podjąć pracę”.

Bolesław Cieszyński, Jerzy Chylewski;                                                                                                                  Bolesław Krystowczyk, w głębi Robert Cieszyński

Wystąpienie  Robert Cieszyński  zakończył omówieniem programu forum biznesu geodetów i w jego
ramach prowadzonego szkolenia, apelując do zainteresowanych, aby wolę uczestniczenia w spotkaniu
potwierdzili do dnia 15 stycznia 2016 roku.

Jacek Gezela;                                                                                                                                                      Prezes Bolesław Krystowczyk zamykający zebranie

Zamykając obrady prezes Bolesław Krystowczyk podziękował obecnym za aktywny udział w dyskusji i
zaproponował, aby zamierzone zadania do planu pracy oddziału na 2016 rok zgłaszać na zebraniu w
dniu 4 stycznia 2016 roku.                                                                                                                smw


